球囊后凸椎体成形术对椎体转移癌患者疼痛缓解和功能恢复的作用

期刊概况

编委会 专家学者 网上投稿

过刊浏览

期刊订阅

癌痛治疗专栏

中国肿瘤临床 2012, **Vol. 39** Issue (21): 1595-1597 DOI: doi:10.3969/j.issn.1000-8179.2012.21.005

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

an error occurred while processing this directive] | [an error occurred while processing this

directive]

朱建华①,肖文华①,孙玉鹏②,郝怡鑫①,王如良①,李秋文①,彭秀梅①

①解放军总医院第一附属医院肿瘤科(北京市100048);②骨科

The Efficacy of Pain Relief and Function Restoration of Percutaneous Balloon Kyphoplasty for Vertebral Metastases

Jianhua ZHU1, Wenhua XIAO1, Yupeng SUN2, Yixin HAO1, Ruliang WANG1, Qiuwen LI1, Xiumei PENG1

1Department of Oncology,

2Department of Orthopedics, The First Affiliated Hospital of PLA General Hospital, Beijing100048, China

摘要

参考文献

相关文章

全文: PDF (1321 KB) HTML (1 KB) 输出: BibTeX | EndNote (RIS)

摘要 目的:观察经皮球囊后凸椎体成形术(PKP)在缓解椎体转移癌患者疼痛和功能恢复中的临床价值。方法:28例椎体转移癌患 者接受了PKP 治疗。记录并比较患者手术前后止痛药物应用比例、疼痛程度、止痛药用量和活动能力。结果:45个椎体的PKP 手术 均1 次成功。术后1 周13例(46.4%)患者疼痛完全缓解,13例(46.4%)明显缓解。术后止痛药物应用比例、疼痛评分、活动能力 评分较术前明显改善(P<0.01)。 结论: PKP 能快速缓解椎体转移瘤引起的疼痛,增强病椎强度和稳定性,预防病椎进一步压缩 骨折, 具有简单、安全、有效等优点。

关键词: 经皮球囊椎体后凸成形术 脊柱转移癌 疼痛

Abstract. Objective: To investigate the efficacy of pain relief and function restoration of Percutaneous Balloon kyphoplasty (PKP) for vertebral metastases. Methods: This is an open-labeled prospective study. A total of 28patients with vertebral metastases were treated with PKP. Pain intensity, dose of analgesics, activity ability of vertebra before and after the operations were recorded and evaluated. Results: PKP was conducted in45vertebras successfully. At one week after operation, 13patients (46.4%) had pain relief completely and 13(46.4%) patients gained pain relief significantly. Analgesics dose, pain intensity, and activity ability of vertebra were significantly improved after the operation (P<0.01). Conclusion:PKP is a safe and effective measure to treat metastatic spinal tumor. It

can release vertebral metastasis-related pain and enhance strength and stability of the abnormal vertebra.

Key words: Percutaneons kyphonplasty Vertebral metastatic tumor

收稿日期: 2012-09-28; 出版日期: 2012-11-15

通讯作者: 朱建华 E-mail: zjhua168@sohu.com

引用本文:

· 球囊后凸椎体成形术对椎体转移癌患者疼痛缓解和功能恢复的作用[J]. 中国肿瘤临床, 2012, 39(21): 1595-1597.

. The Efficacy of Pain Relief and Function Restoration of Percutaneous Balloon Kyphoplasty for Vertebral Metastases[J]. Chinese Journal of Clinical Oncology, 2012, 39(21): 1595-1597.

链接本文:

http://118.145.16.228:8081/Jweb_zgzllc/CN/doi:10.3969/j.issn.1000-8179.2012.21.005 ng http://118.145.16.228:8081/Jweb_zgzllc/CN/y2012/V39/l21/1595

没有本文参考文献

服务

把本文推荐给朋友

加入我的书架

加入引用管理器

E-mail Alert

RSS

作者相关文章

- [1] 王 嵘,潘贤英,马吉成,易 敏,贺文才,南征,柴丽霞,李叶.大剂量口服盐酸羟考酮治疗癌性疼痛1例报告[J].中国肿瘤临床,2012,39(21):1600-1600.
- [2] 陈立平①,申 文①,袁 燕①,许 恒①,梁 栋①,殷 琴①,金 毅②. 植入性鞘内药物输注系统治疗晚期癌性疼痛**3** 例[J]. 中国肿瘤临床, 2012, 39(21): 1601-1601.

友情链接













版权所有 © 2013 《中国肿瘤临床》编辑部

地址: 天津市河西区体院北环湖西路肿瘤医院内 300060

电话/传真: (022)23527053 E-mail: cjco@cjco.cn cjcotj@sina.com 津ICP备1200315号